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Decentralized Cooperation between the Requirements of Sovereignty and the Will of
Development — The Case of Algeria -

Abstract

This study aims to identify the nature and limits of relations of decentralized cooperation
between Algerian Territorial communities and their homologue abroad through two
variables, sovereignty and development. This study concludes that the recognizing of the
growing importance of this type of cooperation in boosting local development has encouraged
local communities to overcome the obsession with sovereignty, which is reflected by the
agreements reached and by the concrete projectsin this area.

Keywords. Decentralized cooperation, sovereignty, development, territorial communities,
Algeria.

La coopération décentralisee entre les exigences de la souveraineté et la volonté de
développement — le cas de I’Algerie-

Résumeé

La présente éude examine la nature et les limites des relations de coopération décentralisée
entre les collectivités territoriales algériennes avec leurs homologues étrangéres, dans le
cadre de deux variables: |a souveraineté et le développement. Ses résultats montrent que la
reconnaissance du réle de ce type de coopération dans la réalisation du développement local
les a incités a surmonter leur obsession de la souveraineté, comme en témoignent les accords
conclus, ainsi que les projets menés dans ce domaine.

Mots-clés. Coopération décentralisée, souveraineté, développement, collectivités
territoriales, Algérie.
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